
V Harrachově, 9. 2. 2021

Úbytek poplatků z ubytování bere Harrachovu zásadní prostředky na zimní údržbu silnic a běžeckých

tratí. Ty využívají kromě místních také turisté, kteří zejména o víkendech přijíždějí v hojném počtu. Město má

tedy stejné výdaje jako v běžné sezoně, ale zhruba o 3,7 milionu menší příjmy oproti loňskému roku. 

Úprava běžeckých tratí v Harrachově stojí ročně 400 tis Kč. Protože je lyžování jedním z hlavních cílů zimní 

turistiky, využívají tratě především turisté, kterých je v sezóně ve městě několikrát více než místních. 

Prostředky na úpravu běžeckých tratí získává město z poplatku z ubytování. Ten ale v letošním roce 

prakticky žádný vybraný není, vzhledem k současným vládním nařízením. Město úpravu tratí přesto platí, 

ale peníze návštěvníků ve městě nezůstávají. Nepodporují místní hotely, restaurace, půjčovny a další služby.

Harrachov nabízí návštěvníkům možnost na úpravu běžeckých tratí dobrovolně přispět zakoupením 

známky. Celková částka vybraná tímto způsobem bývá do 50 tis Kč. 

Jediným stabilním příjmem z turistického ruchu do městské pokladny jsou v současnosti poplatky za 

parkování. Ty činí na den 200 Kč za osobní auto, 400-500 Kč za karavan a 600 Kč za autobus. Za leden 

jsme zaregistrovali z poplatků z ubytování pouze zlomek částky z loňského roku. Stává se také, že 

ubytovatelé nevědí, že je třeba odvádět poplatek také ze služebních pobytů. 

Z poplatků z ubytování se v loňské zimní sezoně, která byla již také zkrácená kvůli nouzovému stavu, 

vybralo 3 720 tis Kč.  Zimní údržba jako taková přitom stojí 2 300 tis Kč. Poplatky z ubytování tedy        v 

loňském roce zimní údržbu a úpravu tratí pokryly. Již teď je jasné, že tomu tak v letošním roce nebude. 

Současná situace velice komplikuje i sestavování rozpočtu. Ten by zastupitelé chtěli schválit do konce 

února. „Pokud nebudou peníze, nebude v našich silách nic opravovat, budeme rádi, když zajistíme 

spoluúčasti k již rozběhnutým dotacím. Možná nás čeká i prodej majetku,“ vysvětluje současnou situaci 

místostarosta Petr Dostalík.  

„Turisticky atraktivní obce v horských oblastech by měly být vnímány jako samostatná kategorie. Z toho by 

se měly odvíjet příspěvky státu na běžný provoz i třeba podpora v současném nouzovém stavu.     Ze 

zákona máme stejný rozpočet jako stejně velká obec v Polabí, která nemusí odklízet sníh, upravovat 

běžecké tratě nebo platit odpady i za turisty a majitele apartmánů, kterých je v obci ubytovaných v sezoně 

několikanásobně více než místních. To není v pořádku. Poplatky z ubytování tyto vícenáklady pokryjí jen 

zčásti. Ve chvíli jako teď, kdy příjmy z ubytování vypadnou zcela, se pak dostáváme do situace, kdy 

zmíněné náklady nemáme z čeho platit,“ říká místostarosta Tomáš Vašíček.


